

FRÜHJAHR-AKADEMIE der DGEndo

2. EUROPÄISCHER KONGRESS der European Federation Associations Microdentistry (EFAM)

03.–05. Mai 2007 in München • Hilton Hotel München



The microscopic dimension in clinical practice
More than Endodontics

SPRING MEETING of the DGEndo

2nd EUROPEAN CONGRESS of the European Federation Associations Microdentistry (EFAM)

May, 3–5, 2007 in Munich, Germany • Hilton Hotel Munich

Veranstalter

Scientific Organizer:



EFAM

Studiengruppe für
Mikroskopie in der ZHK

In Zusammenarbeit mit:

In Cooperation with:

Mainsponsor:

Organisation:



We make it visible.



▶ INHALTSVERZEICHNIS

▶ INDEX

GRUSSWORT

Dr. Carsten Appel Präsident der DGEndo	4
---	---

EDITORIAL

Dr. Carsten Appel President of the DGEndo	5
--	---

GRUSSWORT

Dr. Andrea Maggiore Dr. Francesco Maggiore Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK	6
---	---

EDITORIAL

Dr. Andrea Maggiore Dr. Francesco Maggiore Microscopy Study Group	7
---	---

PROGRAMM/PROGRAM

Donnerstag, 03. Mai · Thursday, May, 3 rd	10–11
Freitag, 04. Mai · Friday, May, 4 th	12–13
Samstag, 05. Mai · Saturday, May, 5 th	14–15

ORGANISATORISCHES

Veranstaltungsort und Zimmerbuchung	16
Anfahrt	16
Kongressgebühren	18
Veranstalter und Organisation	18
Allgemeine Geschäftsbedingungen	20
Fortbildungspunkte	20
Ausstellerverzeichnis	20

ORGANIZATION DETAILS

Direction and Room Reservation	17
Location	17
Congress Fee and Congress Charge	19
Organizer	19
General Terms and Conditions	21
Index of Exhibitors	21

ANMELDUNG

REGISTRATION FORM	22
-------------------	----



Dr. Carsten Appel
Präsident der DGEndo

The microscopic dimension in clinical practice
More than Endodontics

... unter diesem Motto findet in diesem Jahr eine ganz besondere Frühjahrs-Akademie der DGEndo statt. Besonders, weil wir sie zum ersten Mal mit einer weiteren Fachgesellschaft zusammen veranstalten: der European Federation Associations Microdentistry (EFAM), in Deutschland vertreten durch die Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK. Im Mittelpunkt wird die Anwendung des Mikroskops in der Endodontie, aber auch in weiteren Disziplinen der Zahnheilkunde stehen.

- Praxisrelevanter Einsatz des Mikroskops
- Ergonomie
- Assistenz am Mikroskop
- Welche Möglichkeiten eröffnet uns das Mikroskop:
 - ... in der Endodontie?
 - ... in der Chirurgie?
 - ... in der Parodontologie?
 - ... in der Implantologie?
 - ... in der restaurativen Zahnheilkunde?
- Diskussion: WSR-Indikationen aus chirurgischer und endodontischer Sicht
- Fallpräsentationen – Problemlösungen aus der endodontischen Praxis
- Workshops zum Einsatz des Mikroskops

Das sind die Themen, die Ihnen 23 (!) internationale Top-Referenten illustrieren werden. Darüber hinaus stellen Mitglieder der DGEndo Präsentationen ihrer Behandlungsfälle zur Diskussion. Besonders ist damit aber auch das Format der diesjährigen Frühjahrs-Akademie, deren Programm sich über zwei volle Vortragstage + Vorkongress mit Workshops erstreckt.

Im Rahmen des Vorkongresses werden auch die Prüfungen der DGEndo zum Abschluss unserer ersten beiden Curricula und für Kandidaten zum „Spezialisten für Endodontologie der DGEndo“ durchgeführt.

Die DGEndo hofft damit, Ihnen bereits in der ersten Jahreshälfte ein ganz besonderes endodontisches Highlight präsentieren zu können!
Freuen Sie sich auf praxisbezogene Information in hoch konzentrierter Form!



Dr. Carsten Appel
Präsident der DGEndo

▶ EDITORIAL



Dr. Carsten Appel
President of the DGEEndo

The microscopic dimension in clinical practice
More than Endodontics

... this year a quite special DGEEndo (German Association of Endodontics) spring academy is to take place under this motto. Particularly since this is the first time it is going to be organised with another specialist association, the European Federation Associations Microdentistry (EFAM), in Germany represented by the Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK (Microscopy Study Group). The main emphasis will be the use of the microscope in Endodontics as well as in the other branches of dentistry.

- Practice relevant microscope application
- Ergonomics
- Assistance with the microscope
- What opportunities does the microscope open up for us:
 - ... in Endodontics?
 - ... in Surgery?
 - ... in Periodontology?
 - ... in Implantology?
 - ... in Restorative Dentistry?
- Discussion: Suggestions for root canal treatments from a surgical and endodontic perspective
- Case presentations – typical problems and their solutions in endodontic practice
- Workshops on microscope application

These are the topics which we have to offer. 23 top international lecturers will present their subject matter to you in concise and succinct lectures. DGEEndo members will also give presentations of their clinical cases. The format of this year's spring academy is also different, with the program extending over 2 full days of presentations + a pre-conference with workshops. During the pre-conference the DGEEndo exams will take place and the candidates for a "Specialists in Endodontology" (DGEEndo) will complete our first two programs.

DGEEndo hopes to be able to present an extraordinary endodontic highlight already in the first half of the year. You can look forward to meticulously structured, clinical related information.

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'Carsten Appel'.

Dr. Carsten Appel
President of the DGEEndo

► GRUSSWORT

Sehr geehrte Kolleginnen und Kollegen,

die Studiengruppe für Mikroskopie in der Zahnheilkunde (Microscopy Study Group) fühlt sich sehr geehrt, Mitglied der European Federation Associations Microdentistry (EFAM, Präsident Prof. Dr. Giuseppe Cantatore) zu sein und bedankt sich beim Vorstand der EFAM, dass die Ausrichtung des 2. Europäischen Kongresses nach Deutschland gegeben wurde.

Im Moment sind in der European Federation Associations Microdentistry nationale Organisationen von Italien, Frankreich, Belgien, Spanien, Deutschland und Polen vertreten.

Dieses Jahr findet der Kongress als gemeinsames Event zusammen mit der Frühjahrs-Akademie der DGEndo (Deutsche Gesellschaft für Endodontie) statt. Wir freuen uns besonders, diese gemeinschaftliche Tagung anzukündigen. Die Studiengruppe für Mikroskopie wurde schon 1998 als wissenschaftlicher Verein ins Leben gerufen und ist die Gruppe, aus der sich 2002 die DGEndo gründete. Somit gehört die Studiengruppe zu den ersten Vereinigungen in Europa, die schon vor ca. zehn Jahren überzeugt waren, mit dem Einsatz eines OP-Mikroskopes in der Endodontie und in anderen Fachbereichen klinisch noch bessere Ergebnisse zu erzielen.

Das Hauptanliegen dieser Tagung ist es, die Vorteile des OP-Mikroskopes in der zahnärztlichen Praxis aus heutiger Sicht aufzuzeigen. Pre-Congress, Hands-on-Workshops und ein hochkarätiges wissenschaftliches Programm mit vielen internationalen Referenten machen dieses Event, gepaart mit dem Charme der bayerischen Landeshauptstadt München, zu einem Treffpunkt für Zahnärzte aus ganz Europa.

Der Vorstand der Studiengruppe für Mikroskopie und EFAM möchte Kollegen aus Deutschland und insbesondere auch aus anderen europäischen Ländern auffordern, an dieser Veranstaltung teilzunehmen und wir wünschen allen Teilnehmern eine angenehme und interessante Tagung.

Wissenschaftlicher Berater
Dr. Francesco Maggiore
Studiengruppe für Mikroskopie
(Microscopy Study Group)

Präsidentin
Dr. Andrea Maggiore
Studiengruppe für Mikroskopie
(Microscopy Study Group)

▶ EDITORIAL

Dear Colleagues!

The Studiengruppe für Mikroskopie in der Zahnheilkunde (Microscopy Study Group) is very honored to join the European Federation Associations Microdentistry (EFAM, President Prof. Dr. Giuseppe Cantatore) and would like to thank EFAM's board members to give us the opportunity to organize the 2nd European Congress in Germany.

At the present time the European Federation Associations Microdentistry represents the National Association of Microdentistry from Italy, France, Belgium, Spain, Germany and Poland.

This year the Congress will be a common event together with the Spring Meeting of the DGEndo (German Association of Endodontics). We feel very glad to announce this common Meeting for several reasons. The Studiengruppe für Mikroskopie, in fact, a scientific association founded in 1998 is the group from which the DGEndo was born in 2002. In addition because the Studiengruppe für Mikroskopie has been one of the first associations in Europe which believed in the use of the Op-Microscope to achieve clinical excellence in Endodontics as well as in other dental specialties, already ten years ago.

The major goal of this Congress is to clear the advantages of the Op-Microscope in dental practice, nowadays.

Precongress hands-on workshops together with a very rich scientific program full of international speakers framed in the picturesque atmosphere of the beautiful Bavarian city of Munich will make this event the meeting point for clinicians coming from different countries in Europe.

On behalf of the board of the Studiengruppe für Mikroskopie and the EFAM we encourage participants from Germany as well as from other European countries to join us and we wish you all an exclusive and enjoyable meeting.

Sincerely,

Dr. Francesco Maggiore
Scientific Advisor
Studiengruppe für Mikroskopie
(Microscopy Study Group)

Dr. Andrea Maggiore
President
Studiengruppe für Mikroskopie
(Microscopy Study Group)

PROGRAMM/PROGRAM

FRÜHJAHRSAKADEMIE der DGEEndo

2. EUROPÄISCHER KONGRESS der European Federation Associations Microdentistry (EFAM)

SPRING MEETING of the DGEEndo

2nd EUROPEAN CONGRESS of the European Federation Associations Microdentistry (EFAM)

▶ DONNERSTAG, 03. Mai 2007

▶ THURSDAY, MAY 3rd, 2007

PRE-CONGRESS WORKSHOPS

09.00–13.00 Uhr SESSION 1
9.00 a.m.–1.00 p.m. SESSION 1

- 1.1** Prof. Dr. Giuseppe Cantatore/Rom (I)
Dr. Augusto Malentacca/Rom (I)
EFAM
Der Einsatz des Mikroskopes bei schwierigen endodontischen Revisionen
Use of the Microscope in difficult Endodontic Retratments
- 1.2** Dr. Franco Dal Pont/Treviso (I)
EFAM
Multidisziplinärer Einsatz des Mikroskopes
Multidisciplinary use of the Microscope
- 1.3** Dr. Richard Alexander Hilger/Düsseldorf (D)
Co-Referentin: Susanne Hilger/Düsseldorf (D)
Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK
Microscopy Study Group
Ergonomisches Arbeiten mit dem Mikroskop
Ergonomics with the Microscope

14.00–18.00 Uhr SESSION 2
2.00–6.00 p.m. SESSION 2

- 2.1** Prof. Dr. Giuseppe Cantatore/Rom (I)
Dr. Augusto Malentacca/Rom (I)
EFAM
Der Einsatz des Mikroskopes bei schwierigen endodontischen Revisionen
Use of the Microscope in difficult Endodontic Retratments

▶ DONNERSTAG, 03. Mai 2007

▶ THURSDAY, MAY 3rd, 2007

- 2.2** Dr. Franco Dal Pont/Treviso (I)
EFAM
Multidisziplinärer Einsatz des Mikroskopes
Multidisciplinary use of the Microscope
- 2.3** Dr. Richard Alexander Hilger/Düsseldorf (D)
Co-Referentin: Susanne Hilger/Düsseldorf (D)
Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK
Microscopy Study Group
Ergonomisches Arbeiten mit dem
Mikroskop
Ergonomics with the Microscope
- 2.4** Prof. Dr. Hannes Wachtel/München (D)
DGEndo
Mikrochirurgie
Microsuturing and flap design in
periodontal surgery

PROGRAMM/PROGRAM

► FREITAG 04. Mai 2007

► FRIDAY, MAY 4th, 2007

- | | |
|-------------------------------------|--|
| 09.00–09.05 Uhr
9.00–9.05 a.m. | Begrüßung
Welcome |
| 09.05–09.45 Uhr
9.05–9.45 a.m. | Prof. Dr. Giacomo Cavalleri/Verona (I)
Obturation misskonfigurierter apikaler Anatomien
Obturation of Misshaped Apical Anatomies |
| 09.45–10.30 Uhr
9.45–10.30 a.m. | Case Report (Staffel 1)
Case Report (Session 1) |
| 10.30–10.45 Uhr
10.30–10.45 a.m. | Pause/Besuch der Dentalausstellung
Break/Visit of the Dental Exhibition |
| 10.45–11.30 Uhr
10.45–11.30 a.m. | Dr. Fabio Gorni/Mailand (I)
Entfernung frakturierter Instrumente
Removal of separated Instruments |
| 11.30–12.15 Uhr
11.30–12.15 p.m. | Case Report (Staffel 2)
Case Report (Session 2) |
| 12.15–13.15 Uhr
12.15–1.15 p.m. | Pause/Besuch der Dentalausstellung
Lunch/Visit of the Dental Exhibition |
| 13.15–14.00 Uhr
1.15–2.00 p.m. | Prof. Dr. Dr. Martin Kunkel/Mainz (D)
Indikationen zur WSR aus Sicht des Chirurgen: „Facts and Fiction“
Indications for endodontic surgery from surgeon's point of view |
| 14.00–14.45 Uhr
2.00–2.45 p.m. | Dr. Christian Gernhardt/Halle (Saale) (D)
Indikation zur WSR aus Sicht des Endodonten: „Facts and Fiction“
Indications for endodontic surgery from endodontist's point of view |
| 14.45–15.00 Uhr
2.45–3.00 p.m. | Diskussion
Discussion |
| 15.00–15.15 Uhr
3.00–3.15 p.m. | Pause/Besuch der Dentalausstellung
Break/Visit of the Dental Exhibition |

▶ FREITAG, 04. Mai 2007

▶ FRIDAY, MAY 4th, 2007

15.15–16.00 Uhr
3.15–4.00 p.m.

Prof. Dr. Giuseppe Cantatore/Rom (I)
Perforationsverschluss
Perforation Repair

16.00–17.00 Uhr
4.00–5.00 p.m.

Dr. Maciej Goczewski/Pruszcz Gdański (POL)
Dr. Marek Antoni Bladowski/Olsztyn (POL)
Sechshändiger oder vierhändiger Teameinsatz am Dentalmikroskop
Six versus four handed team working approach under the operating microscope

ab 19.00 Uhr

Abendveranstaltung
Im Wirtshaus „Kuchlverzeichnis am Gasteig“ München
„Man kommt durch die Türe und es strahlt einem Wärme entgegen. Egal welche Nationalität , man fühlt sich, als würde man nach Hause kommen. Die Kellnerinnen sowie natürlich auch die Wirtsleute sprechen mehrere Sprachen. Es herrscht Fröhlichkeit und die Freude, mit der jeder, vom Koch bis zur Kellnerin, seine Arbeit macht, spürt, schmeckt und fühlt man. Gastlichkeit ist hier nicht nur ein Wort, Gastlichkeit wird hier gelebt.“
Das Wirtshaus ist nur 10 Minuten zu Fuß vom Hilton Hotel München City entfernt.

from 7.00 p. m.

Evening Event
In the Wirtshaus “Kuchlverzeichnis am Gasteig” Munich
“If you enter the place you can feel the warm atmosphere. No matter which nationality – everyone feels at home. The waitresses, waiters and of course the owners are able to speak different languages. Joyfulness is everywhere. You can feel and taste the pleasure with which everybody from the cook to the waitress are doing their job. Here hospitality is not only a word – it’s the life. We want you to spend a pleasant time in a relaxed atmosphere.”
The Wirtshaus is far away 10 minutes from the Hilton Hotel Munich City.

▶ SAMSTAG, 05. Mai 2007

▶ SATURDAY, MAY 5th, 2007

- 09.00–09.30 Uhr** **Dr. Arnaldo Castellucci/Florence (I)**
9.00–9.30 a.m. **Zugangspräparation und Wurzelkanal-anatomie unter dem Mikroskop**
Access cavity preparation and root canal anatomy at the Operating Microscope
- 09.30–10.00 Uhr** **Dr. Purificacion Varela, Dr. B. Martin Biedma/ Santiago de Compostela (E)**
9.30–10.00 a.m. **Identifikation von Kanaleingängen in anatomisch schwierigen Fällen**
Identification of Canal Orifices in Difficult Anatomies
- 10.00–10.30 Uhr** **Dr. Jean-Philippe Mallet/Paris (F)**
10.00–10.30 a.m. **Lesen der Farben des Dentins beim Einsatz des Dentalmikroskops in der Endodontie**
How to read the dentinal colors for an endodontic approach with Operative Microscope
- 10.30–11.00 Uhr** **Pause/Besuch der Dentalausstellung**
10.30–11.00 a.m. Break/Visit of the Dental Exhibition
- 11.00–11.30 Uhr** **Dr. Francesco Maggiore/Aschaffenburg (D)**
11.00–11.30 a.m. **Das OP-Mikroskop in der endodontischen Mikrochirurgie**
The Operative Microscope in Endodontic Microsurgery
- 11.30–12.15 Uhr** **Dr. Hermann Derks/Emmerich (D)**
11.30–12.15 p.m. **Vorteile des OP-Mikroskopes in der Parodontalchirurgie**
Advantages of the Operative Microscope in Periodontal Surgery
- 12.15–12.45 Uhr** **Dr. Mario Lendini/Turin (I)**
12.15–12.45 p.m. **Chirurgisches Management großer endodontischer Läsionen**
Surgical management of big Endodontic Lesions

▶ SAMSTAG, 05. Mai 2007

▶ SATURDAY, MAY 5th, 2007

- 12.45–13.15 Uhr** **Dr. Gabriele Pecora/Rom (I)**
 12.45–1.15 p.m. **Der Einsatz des Dentalmikroskopes in der
 Implantatchirurgie**
 The use of the Operative Microscope in
 Implant Surgery
- 13.15–13.30 Uhr** **Diskussion**
 1.15–1.30 p.m. Discussion
- 13.30–14.30 Uhr** **Pause/Besuch der Dentalausstellung**
 1.30–2.30 p.m. Lunch/Visit of the Dental Exhibition
- 14.30–15.00 Uhr** **Dr. Augusto Malentacca/Rom (I)**
 2.30–3.00 p.m. **Konservierende Zahnheilkunde mit dem
 Mikroskop**
 Operative Dentistry with the Microscope
- 15.00–15.30 Uhr** **Dr. Marco Martignoni/Rom (I)**
 3.00–3.30 p.m. **Einzelzahnbehandlung mit dem
 Dentalmikroskop**
 Single tooth treatment with the
 Operative Microscope
- 15.30–16.00 Uhr** **Dr. Franco Dal Pont/Treviso (I)**
 3.30–4.00 p.m. **Multidisziplinärer Einsatz des Dental-
 mikroskops**
 Multidisciplinary use of the Operating
 Microscope
- 16.00–16.30 Uhr** **Dr. Julio Morán/Gijón (E)**
 4.00–4.30 p.m. **Erleichterung der täglichen Arbeit**
 Making daily work easier
- 16.30–17.00 Uhr** **Dr. Jesús Talón (E)**
 4.30–5.00 p.m. **Präzision bei feststitzendem Zahnersatz mit
 dem OP-Mikroskop**
 Accuracy and Adjustment in fixed
 Prosthodontics with the OP-Microscope
- 17.00 Uhr** **Diskussion**
 5.00 p.m. Discussion

▶ VERANSTALTUNGSORT



HILTON HOTEL MÜNCHEN

Rosenheimer Straße 15
81667 München
Tel.: 0 89/48 04-0
Fax: 0 89/48 04-48 04
www.hilton.com

ZIMMERPREISE

Hilton Hotel München
Einzelzimmer 172,00 €*
Doppelzimmer 197,00 €*
* inkl. Frühstück

ZIMMERBUCHUNG

Bitte direkt im Übernachtungs-
hotel unter dem Buchungscode:
DGE/EFAM

ABRUFKONTINGENT

bis 01. April 2007
Tel.: 0 89/38 45-25 25
Fax: 0 89/38 45-25 55
E-Mail: reservations.munich@hilton.com

WEITERE ZIMMERBUCHUNGEN IN UNTERSCHIEDLICHEN KATEGORIEN

PRS – Prime Reservation Service
Ansprechpartner: Katrin Merzhäuser
Tel.: 02 11/51 36 90-61
Fax: 02 11/51 36 90-62

Hinweis: Informieren Sie sich vor Zimmerbuchung bitte über eventuelle Sondertarife. Es kann durchaus sein, dass über Internet oder Reisebüros günstigere Konditionen angeboten werden.

SO KOMMEN SIE ZUM KONGRESS



Das Hilton Munich City Hotel erreichen Sie bequem mit der S-Bahn. Die Haltestelle Rosenheimer Platz liegt vor der Tür. In nur 35 Minuten gelangen Sie vom Franz Josef Strauß Flughafen zum Hotel. Ideal gelegen im Herzen der Stadt am Isarufer im Künstlerviertel Haidhausen, nur wenige Gehminuten vom Deutschen Museum und dem Marienplatz entfernt.

► DIRECTION



HILTON HOTEL MÜNCHEN

Rosenheimer Straße 15
81667 München/Germany
Tel.: +49-89/48 04-0
Fax: +49-89/48 04-48 04
www.hilton.com

ROOM RATES

Hilton Hotel Munich
Single room 172,00 €*
Double room 197,00 €*
* incl. breakfast

ROOM RESERVATION

Please book your accommodation at the hotel by yourself, keyword: DGE/EFAM

ACCOMMODATION

As the number of rooms is limited, please book immediately.
Tel.: +49-89/38 45-25 25
Fax: +49-89/38 45-25 55
E-Mail: reservations.munich@hilton.com

ADDITIONAL RESERVATION SERVICE IN DIFFERENT CATEGORIES

PRS – Prime Reservation Service
Contact person: Katrin Merzhäuser
Tel.: +49-2 11/51 36 90-61
Fax: +49-2 11/51 36 90-62

HOW TO FIND US



Travel to the Hilton Munich City hotel, linked directly to the airport by subway. The train journey takes 35 minutes from the airport to the station beneath the hotel. Within Munich's art district, the hotel is next to the Gasteig Cultural Centre. Central shops are only in a 10-minute walk.

ORGANISATORISCHES

► KONGRESS

KONGRESSGEBÜHREN

PRE-CONGRESS 03. MAI 2007 (pro Session/Kurs)

Pre-Congress Workshop Prof. Wachtel	180,- €
Pre-Congress Workshops EFAM/Studien- gruppe für Mikroskopie in der ZHK	160,- €
Tagungspauschale Pre-Congress Workshops	35,- € zzgl. MwSt.*

MAIN-CONGRESS 04./05. MAI 2007

ZA Mitglied DGEndo, EFAM	248,- €
ZA Nichtmitglied	378,- €
ZAH, ASS, Studenten	150,- €
Tagungspauschale	90,- € zzgl. MwSt.*
Abendveranstaltung (Freitag)	45,- € zzgl. MwSt.

(im Preis enthalten sind typisch bayerisches Menü und Getränke)

* Die Tagungspauschale beinhaltet Imbissversorgung bzw. Mittagessen, Kaffeepause und Tagungsgetränke und ist für jeden Teilnehmer zu entrichten. Auf die Kongressgebühr wird keine MwSt. erhoben.

► VERANSTALTER

DGEndo Deutsche Gesellschaft für Endodontie e.V.

Holbeinstraße 29 · 04229 Leipzig
Tel.: 03 41/4 84 74-2 02 · Fax: 03 41/4 84 74-2 90
E-Mail: sekretariat@dgendo.de · www.dgendo.de

Studiengruppe für Mikroskopie in der ZHK e.V.

c/o Drs. A. & F. Maggiore
Herstellstraße 35 · 63739 Aschaffenburg
Tel.: 0 60 21/2 26 71 · Fax: 0 60 21/2 02 24
E-Mail: Fmaggiore@hotmail.com

EFAM European Federation Associations Microdentistry

c/o Dr. A. Malentacca, Via degli Scipioni, 245, 00192 Rome, Italy
Tel.: +39-06-32651129, Fax: +39-06-32646784
E-Mail: malentacca@mclink.it

► ORGANISATION/ANMELDUNG

Oemus Media AG

Holbeinstraße 29 · 04229 Leipzig
Tel.: 03 41/4 84 74-3 08 · Fax: 03 41/4 84 74-2 90
E-Mail: event@oemus-media.de · www.oemus.com



► CONGRESS

CONGRESS FEE

PRE-CONGRESS MAY, 3rd, 2007 (per Session)

Pre-Congress Workshop Prof. Wachtel	180,- €
Pre-Congress Workshops EFAM/Microscopy Study Group	160,- €
Conference Charge Pre-Congress Workshops	35,- € plus tax*

MAIN-CONGRESS MAY, 4th/5th, 2007

Dentist DGEndo, EFAM Member	248,- €
Dentist Non-Member	378,- €
Assistants, Students	150,- €
Conference Charge	90,- € plus tax*
Evening Event (Friday)	45,- € plus tax

(the price includes typical bavarian meal and drinks)

* The Conference Charge has to be paid by each participant and includes coffee Breaks, conference drinks and lunch.

► SCIENTIFIC ORGANIZER

DGEndo Deutsche Gesellschaft für Endodontie e.V.

Holbeinstraße 29 · 04229 Leipzig/Germany
 Tel.: +49-3 41/4 84 74-2 02 · Fax: +49-3 41/4 84 74-2 90
 E-Mail: sekretariat@dendo.de · www.dendo.de

Microscopy Study Group e.V.

c/o Drs. A. & F. Maggiore
 Herstattstraße 35 · 63739 Aschaffenburg/Germany
 Tel.: +49-60 21/2 26 71 · Fax: +49-60 21/2 02 24
 E-Mail: Fmaggiore@hotmail.com

EFAM European Federation Associations Microdentistry

c/o Dr. A. Malentacca, Via degli Scipioni, 245, 00192 Rome, Italy
 Tel.: +39-06-32651129, Fax: +39-06-32646784
 E-Mail: malentacca@mclink.it

► ORGANIZATION/REGISTRATION

Oemus Media AG

Holbeinstraße 29 · 04229 Leipzig/Germany
 Tel.: +49-3 41/4 84 74-3 08 · Fax: +49-3 41/4 84 74-2 90
 E-Mail: event@oemus-media.de · www.oemus.com



▶ ALLGEMEINE GESCHÄFTSBEDINGUNGEN

1. Die Kongressanmeldung erfolgt schriftlich auf dem vordruckten Anmeldeformular oder formlos. Aus organisatorischen Gründen ist die Anmeldung so früh wie möglich wünschenswert. Die Kongresszulassungen werden nach der Reihenfolge des Anmeldeeinganges vorgenommen. Die Teilnehmerzahlen in den Workshops sind limitiert.
2. Nach Eingang Ihrer Anmeldung erhalten Sie eine Teilnahmebestätigung. Damit ist die Kongressanmeldung für Sie verbindlich. Für die DGEndo tritt die Verbindlichkeit erst mit dem Eingang der Kongressgebühr ein. Der Gesamtrechnungsbetrag ist bis spätestens vier Wochen vor Kongressbeginn (Eingang bei der OEMUS MEDIA AG) auf das angegebene Konto unter Angabe des Teilnehmers, der Kongressbezeichnung und Rechnungsnummer zu überweisen.
3. Die ausgewiesene Kongressgebühr und Kursgebühr ist umsatzsteuerfrei. Die Preise für die Tagungspauschale und Buchungen von Zusatzleistungen des Rahmenprogramms verstehen sich jeweils zzgl. der gesetzlich gültigen Mehrwertsteuer. Eine Teilnahme am Kongress ohne Entrichtung der Tagungspauschale ist nicht möglich.
4. Bis vier Wochen vor Kongressbeginn ist in besonders begründeten Ausnahmefällen auch ein schriftlicher Rücktritt vom Kongress möglich. In diesem Fall ist eine Verwaltungskostenpauschale von 50 € zu entrichten. Bei einem Rücktritt bis 21 Tage vor Kongressbeginn werden 50 % der Kongressgebühr zurückerstattet. Bei einem späteren Rücktritt kann keine Erstattung der Kongressgebühr und der Tagungspauschale erfolgen. Die Anmeldung ist selbstverständlich auf einen Ersatzteilnehmer übertragbar.
5. Mit der Teilnahmebestätigung erhalten Sie den Anfahrtsplan zum Veranstaltungsort und, sofern erforderlich, gesonderte Teilnehmerinformationen.
6. Änderungen des Programmablaufs behalten sich Veranstalter und Organisatoren ausdrücklich vor. OEMUS MEDIA AG haftet auch nicht für Inhalt, Durchführung und sonstige Rahmenbedingungen eines Kongresses. Bei Unter- oder Überbelegung des Kongresses oder bei kurzfristiger Absage des Kongresses oder der Änderung des Veranstaltungsortes werden Sie schnellstmöglich benachrichtigt. Bitte geben Sie deshalb Ihre Privattelefonnummer und die Nummer Ihres Faxgerätes an. Für die aus einer Absage des Kongresses entstehenden Kosten ist die DGEndo nicht haftbar. Der von Ihnen bereits bezahlte Rechnungsbetrag wird umgehend zurückerstattet.
7. Die DGEndo haftet auch nicht für Inhalt, Durchführung und sonstige Rahmenbedingungen des Kongresses.
8. Mit der Anmeldung erkennt der Teilnehmer die Allgemeinen Geschäftsbedingungen für die Frühjahrs-Akademie der DGEndo/EFAM vom 03. bis 05. Mai 2007 an.

Während der Veranstaltung erreichen Sie uns unter 01 72/8 88 91 17. Weitere Informationen erhalten Sie unter Telefon 03 41/4 84 74-3 08.

▶ FORTBILDUNGSPUNKTE

Die Veranstaltung entspricht den Leitsätzen und Empfehlungen der BZÄK und dem Beschluss der KZVB einschließlich der Punktebewertungsempfehlung des Beirates Fortbildung der BZÄK und der DGZMK. **Bis zu 20 Fortbildungspunkte.**

▶ AUSSTELLERVERZEICHNIS

- ADSystems
- DENTSPLY De Trey
- GEBR. BRASSELER
- Heraeus Kulzer
- J. Morita
- JADENT
- LOSER & CO
- Sybron Endo
- VDW

Stand: 22.02.2007

▶ GENERAL TERMS AND CONDITIONS

1. The Congress registration must be submitted in writing, either on the pre-printed registration form or informally. For organizational reasons, please register as early as possible. Registration will be carried out on a first come, first served basis. Please note that the numbers of seats in the workshops are limited.
2. Following the receipt of your application, you will receive written conformation of participation, at which point Congress registration will become binding to you. The liability of the OEMUS MEDIA AG will only commence upon the receipt of the Congress fee. The Congress fee, conference charge and the fees for participation in Special Events shall be debited (reception by OEMUS MEDIA AG) on the mentioned Account with naming of the participant, the congress indication and invoice number.
3. The congress fee is free of any tax! The prices of the conference charge and the booking of additional services of the frame program are quoted all plus sales tax at the statutory rate. A participation in the congress without paying the conference charge is not possible.
4. Withdrawal from the congress in specially substantiated exceptional cases up to four weeks before the congress opens in written form. In such cases an administrative fee of 50,- EUR shall be charged. In the event of withdrawal up to 21 days prior to the start of the Congress, 50 per cent of the Congress fee shall be refunded; in the case of later withdrawal, the Congress fee and the Congress charge shall not be refunded. However, participation may of course be transferred to a substitute participant.
5. Upon confirmation of participants, you will receive a map showing you how to reach the venue and, wherever necessary, special information for the participants.
6. The organisers reserve the right to make changes to the timetable and content of the program. You will be notified as quickly as possible if the congress is under- or overbooked, the Congress is cancelled, or the venue is changed. Therefore, please include in your application your private telephone number and your fax number. The OEMUS MEDIA AG shall not be liable for any costs incurred owing to the cancellation of the congress. The fees for which you have been invoiced and which you have already paid will be refunded to you immediately.
7. The DGEndo shall not be liable either for the content or execution of the Congress, or any other conditions surrounding it.
8. By registering, the participant agrees with these General Terms and Conditions of Business of the Spring Meeting of the DGEndo/EFAM to be held May 3 till 5, 2007.

Feel free to contact us under: +49-3 41/4 84 74-3 08 and, during the congress, +49-1 72/8 88 91 17.

▶ INDEX OF EXHIBITORS

- ADSystems
- DENTSPLY De Trey
- GEBR. BRASSELER
- Heraeus Kulzer
- J. Morita
- JADENT
- LOSER & CO
- Sybron Endo
- VDW

Stand: 22.02.2007



Anmeldeformular per Fax an
03 41/4 84 74-2 90
oder per Post



Für die Frühjahrs-Akademie der DGendo/2. Europäischer Kongress der European Federation of Associations Microdentistry (EFAM) vom 03.-05. Mai 2007 in München melde ich folgende Personen verbindlich an:

<input type="checkbox"/> Donnerstag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Samstag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Freitag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Sonntag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Samstag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Montag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Sonntag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Dienstag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Montag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Mittwoch	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Dienstag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Donnerstag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Mittwoch	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Freitag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Donnerstag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Samstag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Freitag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Sonntag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Samstag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Montag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____
<input type="checkbox"/> Sonntag	<input type="checkbox"/> ja	<input type="checkbox"/> nein	<input type="checkbox"/> Dienstag	<input type="checkbox"/> Pre-Congress Workshop _____

OEMUS MEDIA AG
Holbeinstraße 29

04229 Leipzig

Für die Abendveranstaltung am Freitag melde ich _____ Personen verbindlich an. (Bitte Anzahl der Teilnehmer eintragen.)

Praxisstempel

Die Allgemeinen Geschäftsbedingungen für die Frühjahrs-Akademie der DGendo/EFAM erkenne ich an.

Datum/Unterschrift _____

E-Mail: _____

Web

Please fax this form to

+49-3 41/4 84 74-2 90

or by post office to



OEMUS MEDIA AG
Holbeinstraße 29

04229 Leipzig
Germany

Web



I hereby register the following persons for the **Spring Meeting of the DGEndo/2nd European Congress of the European Federation Associations Microdentistry (EFAM)** from May, 3-5, 2007 in Munich:

yes
 no

Thursday
 Friday
 Saturday

Pre-Congress Workshop _____

last name, first name, profession

DGEndo/EFAM
Member

Please mark with a cross! register please the number

yes
 no

Thursday
 Friday
 Saturday

Pre-Congress Workshop _____

last name, first name, profession

DGEndo/EFAM
Member

Please mark with a cross! register please the number

Evening Event/Friday _____ (register please the number of the participants)

office stamp

I recognize the general terms for the Spring Meeting of the DGEndo/EFAM.

Date/signature

E-Mail:

today
at IDS Cologne · March 20–24, 2007



DEUTSCHE POST AG
ENTGELT BEZAHLT
01277 DRESDEN

OEMUS MEDIA AG · Holbeinstr. 29 · 04229 Leipzig